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zalézají do děr, vymlouvají se, “distancují” a
“vydávají prohlášení”, zatímco vesele vysávají
miliardy ze státní kasy
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ČESKO: Se zájmem sleduji, jak se neziskové organizace typu Člověk v tísni, Lékaři bez hranic, Adra a
podobné subjekty chovají v době krize. Sobecky a zbaběle zalézají do děr, vymlouvají se, “distancují”
a “vydávají prohlášení”, zatímco vesele vysávají miliardy ze státní kasy. A “skutek utek” …

Koronavirová krize jasně ukázala rozdíly mezi výše uvedenými “subjekty” a těmi, které často i
přes značné problémy s financováním, výše jemnovaným “neziskovkám” placeným z našich peněz a
zahraničních zdrojů prakticky neznámými, pokračují v tom, co dělaly i před karanténou. Tedy v
reálné a účinné pomoci potřebným lidem v ČR. Konkrétně Český Červený kříž, provozující azylové
domy a stacionáře, nebo dobrovolní hasiči, pomáhající s distribucí potravin starým a nemocným
lidem.

Proč se vlastně neziskovkám jako je třeba Člověk v tísni, neustále žebrající o další a další
peníze bez jakéhokoliv viditelného praktického přínosu, říká “nestátní sektor”? Jsou přece
pevně přisátí na cecíky státní pokladny (tedy na naše peníze) a těžko je odtrhnout. Přitom ve
skutečné nouzi je jejich skutečná pomoc státu a nám, občanům, absolutně nulová!

Rozumím argumentaci o mezinárodní pomoci. Česká republika je v tomto punktu štědrá řekl
bych až “nad poměry”. Naše armáda “pomáhá” v Afghánistánu, v Mali, v Jemenu, na Golanech a
jinde, policie namátkou v Iráku a v Afghánistánu, posíláme miliardy na uprchlíky v Turecku, v Sýrii,
… Další pomoc platíme v rámci příspěvků do EU, v rámci příspěvků do OSN, v rámci příspěvků do
UNESCO …

Jako stát se chováme velmi štědře a jedná se skutečně o desítky miliard korun ročně. Proč máme
ještě financovat další instituce, které s našim státem nemají de facto nic společného,
většinu peněz “sežere” jejich provoz a náklady na ně se rovněž pohybují v miliardách
korun? Nerozumím tomu! Možná se najde někdo, kdo mi to logicky vysvětlí. Jsem plně otevřen
diskusi.

Jaroslav Štefec
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